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Írásbeli kérdés

Kövér László úrnak ,
az Országgyű lés elnökének

Helyben

Tisztelt Elnök Úr!

Magyarország Alaptörvénye 7 . cikk (2) bekezdése, valamint az Országgyű lésről szóló 2012 .
évi XXXVI . törvény 42 . § (8) bekezdése alapján írásbeli kérdést kívánok benyújtani a z
Emberi Erőforrások Minisztériumát vezető miniszterhez, mint a tárgyban illetékes
minisztérium vezetőjéhez

„Vérciki 2 .0 . Hogyan kérj vért, ha nincs elég az Államnak? ”

címmel .

A benyújtott kérdésemre a választ írásban várom .

Tisztelt Miniszter Úr !

A közösségi média online felületein egyre többször lehet segélykér ő felhívásokba botlani .
Egyesek munkát keresnek, mások tűzifát, meleg ruhát, tartós élelmiszert, vagy éppen vér t
kérnek. Bármily megdöbbentő is Budapest XV. kerületének polgármestere a minap
facebookon kért segítséget ismerőseitől, vér hiányában ugyanis a kórházban nem tudták
elvégezni csípőprotézis műtétjét . Az úr nincs egyedül problémájával, egyre többször fordu l
elő , hogy a kórházakban nincs elegendő vérkészítmény az operációhoz, ezért a beteg arra kér i
ismerőseit, irányított véradással segítsék meg szorult helyzetében .

A probléma elég sokrétű . Egyre kevesebb az önkéntes véradó, miközben a kórházakban egyr e
több transzfúziót igényl ő műtétet végeznek, így az intézmények vérigényét ma már nem
tudják teljesen kielégíteni a vérkészletekbő l . A vérkészletek elosztása az Országos Vérellátó
Szolgálat dolga, a vér begyűjtésében és a véradások szervezésében viszont a Magyar ,
Vöröskereszt vállal oroszlánrészt .

A potenciális véradók megszólítása azonban új kihívás elé állítja a szervezetet, az Y és Z
generáció tagjainak elérése új technikákat igényel . Ennél a korosztálynál már nem ér célt a



„retro” véradás sörrel és virslivel . Az új kommunikációs stratégia és a jó gyakorlato k
kialakítása pénz- és időigényes feladat . Az OVSZ-nél és a Vöröskeresztnél azonban
mindkettőbő l hiány van. Az OVSZ támogatását a 2015-ös költségvetés csökkentette minden
különösebb indokolás nélkül 1700,4 millióról 1643,3 millióra, a Vöröskereszt állami
támogatása pedig évek óta nem nő tt .

Mindezekre tekintettel a következő kérdésekre várom Tisztelt Miniszter Úr válaszá t

- Mit kívánnak tenni annak érdekében, hogy a betegek ne kerüljenek a
polgármesteréhez hasonló, helyzetbe ?

— Számításaik szerint mennyi pénz hiányzik a biztos és kiegyenlített vérellátáshoz ?

Várom érdemi válaszát !

Budapest, 2015 . június 25 .

Tisztelettel :

Jobbik Magyarországért Mozgalom
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